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V KINECH OD 2. ZÁŘÍ

Konec hraní
BOMBA
SLEVY

KAŽDÝ DEN
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C
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Akce platí do 13. 9. 2021 nebo do vyprodání zásob.

9059
89 90

-33% -50%
nacelou značku

BOMBA
SLEVY

KAŽDÝ DEN

Lacalut aktiv
zubní pasta 75ml Sleva platí na celou značkuDove

www.tetadrogerie.cz

JAK ZAUJMOUT
VAŠE ŠKOLÁKY
SPECIÁLNÍ MAGAZÍN NAJDETE UVNITŘ VYDÁNÍ

Svátek slaví: Linda, Samuel

Plážová volejbalistka Markéta Nausch Sluková (vpravo) vynechá příští sezonu. Chce založit rodinu. Více na straně 15 ČTK

Zácpy před školami?
Mamataxi opět v akci
Rodič-řidič.Mnoho Čechů denně vozí své děti autem až před školu, i když to nemají daleko. Problémy.
Někteří ředitelé musejí zřizovat zvláštní parkoviště. Řešení. Někde pomohla změna značení STRANA 5
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Za pivo si
připlatíme
Plzeňský Prazdroj zdraží
od října pivo v průměru
o tři procenta. Dotkne
se to většiny produktů,
v průměru jde o 46 haléřů
na půllitr. Řada dalších
pivovarů se k Prazdroji
zřejmě přidá. STRANA 6

Velké klání
řemeslníků
Sportovci mají olympiádu
za sebou, řemeslníky
vrchol teprve čeká. Ti
nejlepší čeští fachmani
budou zemi reprezentovat
v Grazu. STRANA 13
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Vyšetřování dopl-
ní nová zjištění.
Policii se přihlásil
bývalý manažer,
který jí neřekl
úplnou pravdu.

Dozorující státní zástupce Ja-
roslav Šaroch vrátil případ
50milionové dotace na stavbu
farmyČapí hnízdo policii k do-
plnění vyšetřování. Důvodem
jsou podle mluvčího pražské-
ho městského státního zastu-
pitelství Aleše Cimbaly nové
informace, které se objevily
poté, co policie v květnu
ukončila vyšetřování. Podle
něj budou doplněny zejména
výslechy svědků. Lhůtu pro
zajištění důkazů stanovil Ša-
roch do poloviny září. „Státní
zástupce i v průběhu zpraco-
vání věci vyhodnocoval veške-
rá nová zjištění, která vyplý-

vala jak z podání obhajoby,
tak z informací, které se obje-
vily ve veřejných sdělovacích
prostředcích, a dospěl k závě-
ru, že některé informace mo-
hou být pro další postup ve
věci relevantní a je namístě
se jimi blíže zabývat,“ uvedl
Cimbala.

Server SeznamZprávy v čer-
venci přinesl informaci o býva-
lémmanažerovi a členovi širší-
ho vedení farmy Čapí hnízdo,
který se podle webu přihlásil
žalobcům s tím, že u výslechů
v letech 2017 a 2018 neřekl vy-
šetřovatelům úplnou pravdu
a chce svou výpověď doplnit.
Minulý týden pak Seznam
Zprávy mimo jiné uvedly, že
v kauze Čapí hnízdo by chtěl
vypovídat i premiérův syn An-
drej Babišmladší. Tohomá po-
licie v září vyslechnout v sou-
vislosti s jeho údajným zavle-
čením na Krym. Další důkazy
v průběhu a po skončení vyšet-
řování navrhovali podlemédií
i obhájci obviněných. ČTK

Končí
Na brněnském výstavišti
po devíti měsících skončil
provoz velkokapacitního
očkovacího centra. Bylo
nejdéle fungujícím velko-
kapacitním očkovacím cen-
trem v republice. Od led-
na, kdy zahájilo činnost, si
tam lidé přišli pro více než
400 tisíc dávek vakcín. Po
dobu fungování se v místě
vystřídalo 272 zdravotnic-
kých pracovníků, 111 zdra-
votních sester Fakultní ne-
mocnice Brno a 47 pracov-
níků chodilo pravidelně.
Pomáhali tam i studenti,
farmaceuti, senioři, ma-
minky na mateřské, lidé
pracující v knihovně, diva-
dle či v restauracích. Na
snímku jsou zleva zdravot-
ní sestry Ilona Hřebíčková
a Simona Bednářová s po-
sledními injekcemi s očko-
vací látkou. ČTK

Hádka u popelnic
skončila střelbou
Střelným zraněním skon-
čil dopoledne spor dvou
mužů, kteří se hádali u po-
pelnic v Bachově ulici na
pražském Chodově. Infor-
mace o incidentu zveřejni-
la na Twitteru policie.

Pravděpodobného střelce
zadržela policie, zbraň pa-
trně vlastní legálně. Přípa-
dem se budou dále zabý-
vat kriminalisté.

Kdo může za
vlakovou nehodu
Okresní soud v Novém Jičí-

ně uznal vinnými pět ma-
nažerů obžalovaných v pří-
padu železniční nehody ve
Studénce v srpnu 2008.
Kauzou se tento soud zabý-
vá už potřetí. Na vyhlášení
trestů se zatím čeká. Při
srážce rychlíku s mostní
konstrukcí, která spadla
na trať, před třinácti lety
zemřelo osm lidí.

V autě
explodovala
výbušnina
V Sušilově ulici v centru
Přerova v pondělí večer ex-
plodovala dodávka. Vý-
buch nikoho nezranil,
v úterý dopoledne policie
potvrdila, že příčinou byla

nastražená výbušnina. Poli-
cisté zatím případ vedou
jako trestný čin obecného
ohrožení, za který hrozí
tři až osm let vězení. Maji-
telem vozu je provozova-
tel obchodu se sportovní-
mi potřebami. Ten už na
policii řekl, že kolem auta
se pohyboval zřejmě nar-
koman. iDNES.cz

V kauze je stíhán premiér An-
drej Babiš a jeho někdejší po-
radkyně Jana Nagyová (dříve
Mayerová), oba vinu odmítají.

● Policie ukončila vyšetřování
případu dotace na konci květ-
na, Babiše i Nagyovou navrhla
obžalovat. Šaroch měl dle po-
kynů pražského vrchního stát-
ního zastupitelství, které ve
věci vykonává dohled, rozhod-
nout o návrhu do včerejška.

● V polovině srpna pražská vrch-
ní státní zástupkyně Lenka Bra-
dáčová uvedla, že podle jejího
názoru zřejmě nebude možné
lhůtu dodržet, mimo jiné právě
kvůli novým skutečnostem
v případu. Nyní bude vyšetřová-
ní kauzy pokračovat. Podle
mluvčí pražských policistů Evy
Kropáčové se spis vrátí na stej-
né oddělení hospodářské krimi-
nality, které na kauze pracova-

lo dříve. Hlavní vyšetřovatel
kauzy Pavel Nevtípil na konci
května odešel od policie. „Změ-
na vyšetřovatele nemá na další
práci žádný vliv,“ uvedla.

● Farma Čapí hnízdo původně
patřila Babišovu holdingu
Agrofert. V prosinci 2007 se
přeměnila na akciovou společ-
nost s akciemi na majitele
a později získala evropskou
dotaci v programu pro malé
a střední podniky, na kterou
by jako součást Agrofertu ne-
měla nárok. Akcie vlastnily Ba-
bišovy děti a partnerka. Společ-
nost se po několika letech pod
Agrofert vrátila. Babiš holding
v roce 2017 vložil do svěřen-
ských fondů. Premiér dlouho-
době tvrdí, že je kauza účelo-
vá a uměle vykonstruovaná.

● Vyšetřovatelé oba obviněné
viní z poškození finančních zá-

jmů EU a z dotačního podvo-
du. Původně policisté v kauze
obvinili více lidí včetně členů
Babišovy rodiny a tehdejšího
místopředsedy ANO Jaroslava
Faltýnka. Stíhání Faltýnka
a dalších tří lidí zrušil Šaroch
v květnu 2018. Předloni zasta-
vil stíhání všech zbylých obvi-
něných včetně Babiše, přesto-
že policie, stejně jako letos
v květnu, navrhovala podání
obžaloby. Bývalý nejvyšší stát-
ní zástupce Pavel Zeman v pro-
sinci 2019 po přezkumu obno-
vil stíhání Babiše a Nagyové,
podle něj bylo řízení v jejich
případě zastaveno nezákonně
a předčasně. Zároveň potvrdil,
že stíhání Babišových blízkých
definitivně skončilo. Zeman
v polovině letošního května
oznámil svou rezignaci. Nejvyš-
ší státní zastupitelství nyní
vede Zemanův bývalý první
náměstek Igor Stříž.

Krátce

Výslechy svědků. Kauza Čapí
hnízdo se vrací detektivům

Spis se vrátí na stejné oddělení hospodářské kriminality, které na kauze již pracovalo
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Prezident školní
rok zahájí v Brně.
Odletěl tam s vojen-
ským speciálem.

Prezident Miloš Zeman včera
večer odletěl na zahájení škol-
ního roku do Brna armádním
letadlem CASA. Stroj, který
nyní tvoří páteř českého vo-
jenského dopravního letec-
tva, je podlemluvčího pro da-
nou vzdálenost ideální. Ze-
man se zpět do Prahy vrátí
dnes.

V Brně zahájí školní rok
v základní a mateřské škole
v Merhautově ulici. V minu-
losti pro přelety v Česku poli-
tici používali především ar-
mádní vrtulníky. K dispozici
měli také menší letouny
Jak-40, které ale už byly z ar-
mádní výzbroje vyřazeny, ži-
votnost končí i dalšímu men-
šímu letadlu Challenger.

Strojů CASA má armáda
k dispozici šest, dva nejnověj-
ší dostala letos. Využívá je na-
příklad k dopravě vojáků na
mise, k cvičením nebo k pře-
pravě materiálu. Slouží ale
také pro přepravu politiků
nebo úředníků na střední
vzdálenosti, tedy především
po Evropě. Oproti strojům
běžně užívanýmústavními či-
niteli nabízí tato vrtulová le-
tadla nižší cestovní komfort,
a to hlavně kvůli hlučnosti,

protože kabina na rozdíl od
dopravních airbusů není od-
hlučněná. Oproti jiným stro-
jům, které používá česká ar-
máda, nabízí sklopení ploši-
ny v zadní části letadla. Zema-
novi, který se už několik mě-
síců pohybuje na vozíku,
umožní pohodlnější nástup.
Podle Ovčáčka je volba toho-
to stroje pro let na podobnou
vzdálenost optimální volbou.
Možnost nástupu po plošině
označil za bonus navíc. ČTK

Z vězení
Soud v Brně podmínečně
propustil z vězení Petra
Kotta. Bývalý poslanec si
odpykával šestiletý trest
za manipulace se zakáz-
kami Středočeského kra-
je. Šlo o úplatky za desít-
ky milionů korun. V ko-
rupční kauze figuroval
také exposlanec David
Rath, který dostal osm
let, zatím nemá polovinu
trestu odsezenou. MAFRA

Prezident se dlouho pohybuje na invalidním křesle. MAFRA

UŽ TEĎ

inzerce

Zemanovo křeslo
odveze jen CASA

Krátce

Většina dětí
dostává kapesné
Přes 70 procent českých
dětí dostává kapesné, té-
měř polovina rodičů ho
vyplácí pravidelně jed-
nou za týden nebo měsíc
a necelá třetina nepravi-
delně. V průměru dostá-
vají děti 250 korun mě-
síčně. Vyplynulo to
z průzkumů České ban-
kovní asociace.

Virtuální měna.
Někdo je okradl
Tři muži z Mělnicka chtě-
li vydělat na virtuální
měně bitcoin, přišli při
tom o téměř sedmmilio-
nů korun. Poškození rea-
govali na článek, který
našli na internetu. For-
mulářem přes speciální
počítačový program, kte-
rý lidem umožní s mě-
nou obchodovat, zaslali
osobní údaje, kopie ob-
čanských průkazů nebo
platebních karet. Byla to
past. Podvodníci jejich
účty vyluxovali. ČTK
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Automaty i závory
se lesknou novo-
tou. „Vybírat
poplatky ale zatím
neplánujeme,“
tvrdí vedení ob-
chodního centra.

Využívat obchodní centra
v hlavnímměstě jako celoden-
ní „odkladiště“ pro své vozy
není v dnešní době příliš vý-
hodná záležitost. Za stání se
ve většině z nich platí po prv-
ní hodině či hodinách zdar-
ma poplatky v řádech několi-
ka desetikorun. Ty pak alemo-
hou během dne pořádně na-
bobtnat.

Světlou výjimkou, posled-
ním mohykánem velkých ná-
kupáků zdarma, je doposud
Obchodní centrum Černý
Most v Praze. To s nápadem
zpoplatnit parkování ve
svých prostorách sice koketu-
je řadu let, k činu se však od-
hodlalo teprve nedávno.

„Závory a platební automat
na parkovné obalené igelitem
se tu objevily již loni. Pak ale
přišla pandemie, centrum
bylo poloprázdné a nic se tu
během té doby tedy neplatilo.
V posledních týdnech je však
na první pohled patrné, že je
systém již provozuschopný
a připravený ke spuštění,“ po-
pisuje situaci v nákupním cen-
tru čtenář Lukáš Jelínek.

Odložené parkovné
DeníkMetro se namísto vy-

pravil, aby si nové automaty
a závory vyfotil. Podle dalších
návštěvníků centra, se který-
mi jsme měli možnost hovo-
řit, vedení centra vyčkává, až
se opět po hubených pande-
mických měsících nákupák
po okraj naplní. Pak teprve
poplatky zavede. Vedení cen-
tra deníkuMetro odmítlo pro-
zradit cokoliv konkrétnější-
ho.

„Parkoviště Centra Černý
Most v tuto chvíli zůstávají na-
šim zákazníkům bezplatně
přístupná podle doposud plat-
ných pravidel,“ sdělilo dení-
ku Metro vedení centra s tím,
že v případě změn v režimu
parkovného bude zákazníky
i deník Metro předem infor-
movat.

Domněnkymístních o zave-
dení parkovného v následují-

cíchměsících nicméně částeč-
ně potvrdila mluvčí Prahy 14
Veronika Berná.

„Co vím, tak od nich dříve
zaznívalo, že jsou připraveni
uplatnit regulaci v předvánoč-
ním období, pokud by jim ne-
stačila kapacita parkoviště.
O tom, že by se měly nějaké
změny odehrávat přímo nyní,
však nic nevíme,“ svěřila dení-
ku Metro Berná.

Pandemická doba hájení
Rozhodnutí o případném

zpoplatnění parkování v cen-
trumělo původně padnout již
loni. Vedení centra se však
dle svých dřívějších vyjádření
na poplatcích nakonec ne-
shodlo a jejich plán definitiv-
ně smetla ze stolu druhá vlna
pandemie koronaviru.

Trend parkování zdarma
od Centra Černý Most během
pandemie odkoukala i nepří-
liš vzdálená Galerie Harfa. Ač
se zde před pandemií parkov-
né standardně platilo, a bě-
hem konání akcí v sousední
O2 areně si řidiči dokonce při-
pláceli, nyní je zde již od loň-
ska stání zdarma. K tomuto
vstřícnému kroku vedení cen-
tra přistoupilo i přesto, že zde
parkují také lidé, kteří násled-
ně vyrážejí nikoliv nakupo-
vat, ale nechat se naočkovat
do blízké haly O2 universum.
„Parkování je u nás zdarma,
a to až do odvolání,“ uvádí ve-
dení Galerie Harfa na svém
webu.

Zcela zadarmo zaparkujete
už jen v Obchodním centru
Šestka v Praze 6. Zde však ne-
jde o koronavirový režim. Par-
kující jsou zde totiž většinou

zároveň zákazníky. Neslouží
tak jako záchytné parkoviště.

Opožděná P+R
Pokud by se parkování v ná-

kupákunaČernémMostě zpo-
platnilo, nebyli by o pár ko-
run lehčí jen jeho zákazníci.
3122 parkovacích míst v par-
kovacím domě, na střešním
nebo v podzemním parkoviš-
ti centra totiž využívají také
přespolní jako záchytné P+R.
Vedení centra jim to dosud ne-
mělo za zlé. Magistrát, respek-
tive jeho současné vedení, to-
tiž na začátku svéhomandátu
slibovalo, že do konce svého
působení navýší kapacity
pražských P+R o dva a půl tisí-
ce míst, tedy na nějakých
12 tisíc aut. Již nyní je však té-
měř jisté, že své sliby nebude
schopné splnit.

Výstavba parkovacích
domůvNových Butovicích na-
bírá zpoždění, ve skluzu je
i plánované P+R na Zličíně. Si-
tuace na Černém Mostě je
však suverénně nejhorší, pro-
tože jsou ulice plné aut Stře-
dočechů, kteří dříve parkova-
li na záchytném P+R Černý
Most s označením 1. Na jeho
místě nyní stojí hrubá stavba
parkovacího domu, jež se má
otevřít na podzim a nabíd-
noutmá 880míst. Už na začát-
ku volebního období v roce
2019 nicméně náměstek pri-
mátora pro dopravu Adam
Scheinherr přiznával, že je
zde situace kolem parkování
více než akutní.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Parkovací automat působí, jako by byl v provozu. METRO

Proč ji
srazila?
Policie dopadla ženu, kte-
rá podle ní v Havířově str-
čila do děvčete, které ko-
lem ní jelo po chodníku
na kole, takže dívka
spadla i s kolem na právě
projíždějící autobus. Jen
díky velkému štěstí se
dívce nic vážného nesta-
lo. Událost se stala
14. srpna na Hlavní třídě.
Policie případ vyšetřuje
jako pokus o ublížení na
zdraví. Policie žádá svěd-
ky incidentu, aby se při-
hlásili. POLICIE ČR

Covidový režim
parkingu platí
dál v nákupácích

Budějovice budou
znovu nabízet
slevy pro turisty
Rušné léto v Českých Bu-
dějovicích pomalu končí
a majitelé hotelů či pen-
zionů si na něj nemohou
stěžovat. Vedení radnice
by chtělo turisty v kraj-
ském městě udržet také
v nadcházejících týdnech,
proto se od září vrátí ke
slevovým voucherům na
ubytování.

Dálnice D6
o něco delší
Na trase budované D6 byl
otevřen pětikilometrový
obchvat Lubence na Loun-
sku. Dokončení celé dálni-
ce do Karlových Varů
předpokládá Ředitelství
silnic a dálnic v roce 2027.
V souvislosti s touto dálni-
cí na Karlovy Vary se zača-
lo intenzivně mluvit také
o nebezpečném úseku
před západočeským měs-
tem. Tam se během pár
dní stalo několik tragic-
kých nehod. V serpenti-
nách před Karlovými Vary
začátkem srpna zemřela
matka s dítětem, podobná
automobilová nehoda, při

níž zemřel osmačtyřiceti-
letý muž a jeho čtrnáctile-
tý syn, se stala o několik
dní později. Ani dálnice,
která by měla na sjezdu
do Karlových Varů od Pra-
hy vzniknout v roce 2027,
nemusí být podle někte-
rých dopravních odborní-
ků zárukou toho, že z ne-
hodové mapy zmizí nebez-
pečný úsek nynější rych-
lostní silnice. Profil chys-
tané dálnice však kopíru-
je ten současný včetně
poloměrů zatáček. Skuteč-
ně bezpečným řešením by
podle expertů byl jedině
severní obchvat Karlo-
vých Varů. To ale nezna-
mená, že nebezpečná sil-
nice zmizí z map.

Tramvají po
Krkonoších?
O rozruch se postaral spo-
lek Přítel Krkonošského
metra. Koupil čtyři vyřaze-
né tramvaje, se kterými
by rád vozil turisty na tra-
ti Martinice–Rokytnice.
Tramvaje chce předělat
na zemní plyn. Přestože
jde zatím jen o vizi, vzbu-
dil nápad velkou nelibost
u Svazu měst a obcí Krko-
noš a nezamlouvá se ani
Libereckému kraji. iDNES.cz

Podnikání z virtuální adresy
je mezi českými firmami stá-
le víc populární. Před třemi
lety virtuální sídlo využívalo
96 tisíc firem, nyní to je
o čtvrtinu víc, celkem 120 ti-
síc. Nejvíc virtuálních sídel
nabízí Praha, s velkým odstu-
pem následuje Brno. Vyplývá
to z analýzy a propočtů spo-
lečnosti Dun & Bradstreet.
„Atraktivita služby, kdy po-
skytovatel virtuálního sídla
pronajímá právnické osobě
adresu za účelem zápisu do
obchodního rejstříku, je na
vzestupu a tento trend bude
pokračovat i do budoucnos-
ti,“ uvedla analytička Dun &
Bradstreet Petra Štěpánová.
Virtuální adresa je podle ní
hojně využívána start-upy
a společnostmi, které ke své
činnosti fyzicky nepotřebují
kancelář, což s sebou proti
klasickému pronájmu pro-
stor přináší významnou úspo-
ru nákladů. Na druhou stra-
nu mohou firmy s virtuální
adresou představovat zvýše-
né riziko v obchodním styku,
dodala. Rekordmanem z hle-
diska místa je pražská Rybná
ulice, kde papírově podniká
téměř 7000 firem. ČTK

Krátce

Firmy. Přibývá
těch, jež mají
virtuální sídla
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*Platí pro nákupy zákazníků
zaregistrovaných a současně
přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Perleťová strana
opticky rozjasní okolí
pod obočím a vnitřní
koutek oka. Matná
strana opticky zakryje
jemné linie a tmavé
kruhy pod očima.

s-he colour & style
Perfect Nude
rtěnka
5 g, více odstínů

6990
DLOUHODOBÁCENA

od 28.12.2017 69,90Kč

Kč

trend IT UP
Bright Eyes Duo
rozjasňovač na oči
5,55 g

6990
DLOUHODOBÁCENA

od 21.03.2017 69,90Kč

Kč

Dodá rtům
sametovou hebkost,
zvýrazní jejich
přirozený vzhled.přirozený vzhled.

Strach o děti, nebo
lenost? První škol-
ní den nepřinese
jenom návrat do
lavic. V místech,
kde dnes začne
vyučování, se
musejí připravit na
pořádný šrumec.

„Nožičky už dávno nejsou na
chození,“ dá se poznamenat
k opětovnému zahájení škol-
ního roku, kdy děti vozí rodi-
če autem do škol. To, že lec-
kdy obří SUV zatarasí ulici,
než se školák dostane ze zad-
ní sedačky, bude nyní opět
běžným jevem. „Najíždějí
sem ráno jako vládní limuzí-
ny na recepci na Hradě, ně-
kdy se kolona táhne až k hlav-
ní ulici,“ komentuje sarkas-
ticky učitel, který nechce

uvést své jméno, obvyklé
dění před jednou z pražských
škol. Některé děti to podle
něho mají do školy sotva pět
minut pěšky a rozhodně ne
rušnou ulicí plnou aut. Toto
je situace, jež je k vidění ve
velkých městech.

V Pardubicích mají školy
vlastní „parkoviště“
Lze jí ale čelit. Uvědomují

si to například městští stráž-
níci v Pardubicích. Také oni
se na dnešní školní zahájení
připravili. „Určitě by bylo
dobré odlišit první školní den
od těch dalších. Je jasné, že
nástup, zejména prvňáčka, je
velkou rodinnou událostí,
kdy do školy kromě rodičů
a dětí proudí například i pra-
rodiče,“ připomíná Lucie Kle-
mentová z Preventivní a in-
formační služby pardubické
městské policie.
Rodičovských „taxíků“ si

pochopitelně také všímají,
ale není to podle ní takmasiv-

ní jev. „Troufám si tvrdit, že
takzvaná mama taxi nepůso-
bí v Pardubicích výrazné do-
pravní problémy. Tím, že
strážníci dohlížejí na bezpeč-
né dětí na frekventovaných
přechodech, rodiče toho vyu-
žívají a nezajíždějí třeba pří-

mo ke škole. Navíc, řada škol
si právě pro účely cirkulace
rodičů přivážejících své děti
zřídila vyhrazená místa urče-
ná právě pro tyto účely,“ dopl-
ňuje informace k pardubic-
kým poměrům Klementová.

Manévry se značkami
Že do školy ve Stoliňské uli-

ci v Praze – Horních Počerni-
cích přivážejí někdy rodiče
své ratolesti, i když ty bymoh-
ly těch párminut dojít pěšky,
to ředitel Martin Březina ví.
Ale nečinně jen přihlížet ne-
chtěli. Už před časem se tu
rozhodli, že ten, kdo sice nic
nedělá, nic nezkazí, ale ani ni-
čeho nedosáhne. „Ve spolu-
práci s magistrátním odbo-
rem dopravy i radnicí naší
městské části, ale hlavně
díky komunikaci s rodiči, se
nás dopravní komplikace
a nebezpečné situace tohoto
druhu už netýkají,“ popisuje
pro deník Metro ředitel ško-
ly. V současnosti už se před

školou rodičovské automobi-
ly nehromadí a nezastavují,
dospělí je odstavují na okol-
ních parkovištích a děti až ke
vchodu osobně přivedou. Ces-
ta k tomu ale snadná nebyla,
představovalo to dost organi-
začních zásahů.
Například změnit doprav-

ní značení, aby ulice vedoucí
kolem školy byla jednosměr-
ná a auta se sem nesjížděla ze
všech směrů. „Znamenalo to
instalovat padesát nových
značek,“ říká ředitel základ-
ní školy ve Stoliňské ulici.
Projekt zklidnění dopravy
a konec mama taxíků už
v této městské části ověřili
předtím v základní škole
v Chodovické ulici, ještě před-
tím v Říčanech u Prahy. „Ke
komunikaci s rodiči přispěla
i radnice, čekalo to ale i nás.
Čím jsme všichni dohromady
uspěli? Podařilo se nám rodi-
čům vysvětlit, že to děláme
pro jejich děti,“ doplňuje ře-
ditel Březina. PAVEL HRABICA

inzerce

Testovaní a neotestovaní žáci základek
a studenti středních škol. To je jedno
ze základních pravidel, jak se bude odví-
jet zahájení školního roku. Bude to pod-
mínka, aby žák vůbec mohl vstoupit do
budovy školy.

● Očkování je možné jen pro děti od
12 let, testování se proto nebude týkat
mladších. Ti, včetně neočkovaných star-
ších školáků, se musejí otestovat bě-
hem tří zářijových termínů.

● Podle výsledků prvních dvou se pak
rozhodne o případném třetím.

● Testovací termíny jsou určené na dne-
šek, tedy 1. září, potom na 6. a 9. září.

● Od 10. září se už testovat nebude.
Výuky se tak budou moct zúčastnit
i ti žáci, kteří žádný test neabsolvovali.

● Výjimka nastane pouze tehdy, pokud
by hygienické stanice odhalily více než
25 potvrzených případů nákazy na sto
tisíc obyvatel. S testováním by se
v tomto případě pokračovalo.

● V případě testování metodou PCR
bude stačit jen dvojí otestování.

● Každá osoba (žáci, zaměstnanci, třetí
osoby) je povinná si při vstupu do bu-
dovy školy a ve společných prostorách
zakrýt dýchací cesty, a to takovým
ochranným prostředkem dýchacích
cest, který je uveden v aktuálně plat-
ném mimořádném opatření minister-
stva zdravotnictví.

● Do prostoru školy nesmějí vstupovat
osoby, které vykazují respirační choro-

bu nebo jiné viditelné zdravotní pro-
blémy, například teplotu. Školy budou
u vchodu využívat i měření teploty.

● Ve školách musí být omezen pohyb ci-
zích osob, neměly by se konat besedy.
Školy by také neměly ve svých prosto-
rách pořádat divadelní představení.

● Netestované děti nesmějí zpívat
a účastnit se hodin tělocviku v uzavře-
ných prostorách. Tělocvik by se měl,
pokud počasí dovolí, odehrávat venku.

● Testované a očkované děti smějí
zpívat a cvičit i v tělocvičnách.

● Pedagogové by měli děti držet ve stej-
ných skupinách, nemíchat je například
pro jazykové hodiny. To se týká i hro-
madných školních akcí.

● Ve školních jídelnách mají být separo-
vané stoly pro děti, jež se neotestovaly.

● Školy vydaly na základě doporučení
manuály pro konkrétní pobyt žáků
i personálu.

● Ve třídách mají být k dispozici i dezin-
fekční prostředky na ruce. Jejich použi-
tí po vstupu do třídy by mělo být povin-
né, včetně mytí rukou mýdlem.

● Ve školních jídelnách je povinné strojní
umývání nádobí a příborů vodou o tep-
lotě minimálně 60 stupňů Celsia, při
ručním mytí musí být teplota vody
85 stupňů Celsia a více.

● Ve školách je třeba vyčlenit izolační
místnost pro případ, že se u dítěte
projeví během vyučování nákaza.

Mamataxi opět v akci. Před
školami zase nastanou zácpy

Školní Česko

4200
V celé zemi je přibližně 4200
školních zařízení.

962
V loňském roce se distančně
nebo prezenčně učilo na zá-
kladních školách v Česku přes
960 tisíc dětí na prvním a dru-
hém stupni. Nejvíc školáků
přibývalo v posledních dvou
letech se Středočeském kraji.

Začíná „hybridní“ školní vzdělávání. Něco bude postaru, něco ponovu
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Protest proti týrání zvířat na jatkách
Zhruba dvě desítky aktivistů včera blokovaly jatka v Mirovicích na Písecku. Ráno si sedli
do vchodu a vzájemně se připoutali řetězem. Policie vchod uvolnila zhruba po třech hodi-
nách. Aktivisté chtěli upozornit na nevhodné životní podmínky zvířat ve velkochovech
a násilné usmrcování hospodářských zvířat. Případ se bude řešit jako přestupek. Koncern
Agrofert, jemuž jatka v Mirovicích patří, se ohradil proti tomu, že by týral zvířata. ČTK

Staronový šéf STAN chce vyhrát volby
Se ziskem kolem 95 procent hlasů obhájili na včerejším republikovém sněmu Starostů
a nezávislých (STAN) svou funkci předseda hnutí Vít Rakušan i jeho první místopředseda
Jan Farský. Rakušan ve svém hlavním projevu řekl, že koaliční spolupráce STAN s Piráty
funguje, projekt má podle něj Česku vrátit budoucnost. Varoval před poraženeckou nála-
dou, kterou by mohl způsobit propad koalice z prvního místa průzkumů. Nálada v hnutí
podle něj nemůže být formulována průzkumy veřejného mínění. „Šli jsme do tohoto spo-
lečného koaličního projektu proto, abychom změnili ČR. Na tom se nic nezměnilo a ne-
může na tom nic změnit průzkum,“ poznamenal. Volby považuje za klíčové a chce je vy-
hrát. „Nemůžeme si dovolit další čtyři roky, kdy tu budou vládnout populisté, kdy se vlá-
da bude opírat o komunisty. Nemůžeme dopustit, aby ta vládní sestava byla ještě horší,
obludnější,“ řekl. Vyzval koalici Spolu, aby po volbách postupovala společně s Piráty
a Starosty. „Veřejnost to čeká,“ míní. ČTK

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Anna Strnadová
... stačilo jen říct Jáchymov

Podle skutečného příběhu
Miroslava Hampla

Proti ubytovnám
pro chudé
Ministryně práce Jana Ma-
láčová navrhuje jako rych-
lé řešení po zrušení tak-
zvaných bezdoplatkových
zón vyvlastnění soukro-
mých ubytoven pro chu-
dé, kteří toto bydlení platí
z dávek, státem. Reagova-

la tak na rozhodnutí Ústav-
ního soudu, který zrušil
část zákona o pomoci
v hmotné nouzi. Podle
sporných paragrafů moh-
ly radnice zřizovat zóny,
kde noví žadatelé nedosta-
li doplatek na bydlení. Pře-
souvali se pak jinam. Po-
dle expertů na sociální
problematiku by situaci
řešilo sociální bydlení.

Památky otevřeny
Ve středních Čechách bu-
dou během Dnů evropské-
ho dědictví mimořádné
komentované prohlídky
památek, výstav i speciál-
ní akce. Dny evropského
dědictví se konají po celé
ČR od 10. do 19. září. V tu-
zemsku má akce tradici
od roku 1991. ČTK

Za plzeňské si při-
platíme. Přidají se
i další pivovary?

Plzeňský Prazdroj zdraží od
října pivo v průměru o tři pro-
centa. Dotkne se to většiny
produktů, v průměru jde o 46
haléřů na půllitr. Poprvé po
třech letech se změny týkají
také čepovaných piv. Infor-
maci potvrdil Zdeněk Kovář,
mluvčí největšího českého pi-
vovaru. Jeho zdražení vminu-
lých letech kopírovala větši-
na větších českých pivovarů.
Pivovary Staropramen už

zdražily v červenci. Svou pro-
dukci nejspíš zdraží také Pivo-
var Ferdinand v Benešově
nebo pivovar Primátor. Další
velká skupina, Heineken, do
které patří například značky
Krušovice, Starobrno, Zlato-
pramen nebo Hostan, se k vý-
voji cen příliš vyjadřovat ne-
chtěla. „V současné chvíli při-
pravujeme plány a strategii
na rok 2022, nemůžeme pro-
to toto zatím blíže komento-
vat,“ řekla mluvčí Dita Vašíč-

ková. Analýzy dokončuje
také humpolecký pivovar Ber-
nard. Firma připravuje změ-
nu ceny u sudového piva,
u kterého se cena nezměnila
tři roky. Jak se cena změní
a od kdy budou nové ceny pla-
tit, se bude rozhodovat příští
týden, sdělil mluvčí pivovaru
Radek Tulis. „Úpravy cen
piva jsou s ohledem na zvyšu-
jící se vstupy nevyhnutelné,
zdražení významného nadná-
rodního koncernu to potvrzu-
je,“ dodal. Některé pivovary
slibují, že ceny zatím zvyšo-
vat nebudou. „Pivovar Budě-
jovický Budvar do konce le-
tošního roku zdražovat nebu-
de.“ uvedla PR manažerka pi-
vovaru Markéta Ježková. „Pi-
vovar Svijany, který je největ-
ším pivovarem v Libereckém
kraji, se zatím zdražovat ne-
chystá,“ sdělil mluvčí Luboš
Spálovský.
Naposledy Prazdroj zdražo-

val loni v říjnu některá bale-
ná piva v průměru o 3,6 pro-
centa. Pivovary se během rok
trvající pandemie koronavi-
ru silně potýkaly s omezení-
mi provozu hospod a restau-
rací. ČTK

Krátce

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Od října je
pivo dražší



ZÁŘIJOVÉ TIPY Z LÉKÁRNY
KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Venosil konopné mazání s chladivým efek-
tem poskytuje okamžitou úlevu a osvěžení
pro nohy bez otoků, křečových žil, metliček
nebo pocitů těžkosti. Venosil obsahuje uni-
kátní kombinaci konopného oleje a jedle si-

biřské doplněnou o rutin, kostival, arniku, fe-
nykl, řepík, mátu a měsíček. Dlouhodobá péče
a jemná masáž nohou Venosilem přispívá ke
zmírnění obtíží a celkově lepšímu stavu dol-
ních končetin.

Objevte přímou a bezpečnou cestu
k plnohodnotnému životu. Vyzkoušej-
te tradicí ověřený, originální přípravek
L-Tryptofan Therapill. Tento unikátní
doplněk stravy obsahuje čistý a kvalitní
L-tryptofan, jenž je přirozeným zdrojem
hormonu štěstí (serotoninu). Složení

je doplněno o vitamin B6, který přispí-
vá ke snížení míry únavy a vyčerpání.
L-Tryptofan Therapill vám proto pomůže
navrátit duševní klid a ztracenou poho-
du. Při jeho užívání se zároveň nebudete
muset obávat nežádoucích účinků, jako
je omezení bdělosti či návykovost.

Dejte sbohem unaveným očím s Ocutein® Brillant Lutein 25 mg.
Doplňkem stravy z prémiové řady Da Vinci Academia s nejvyšším
množstvím luteinu* a vitaminem A pro maximální a dlouho-
dobý účinek. Jako jediný obsahuje také fosfatidylcholin a další
účinné látky. Například zinek přispívající k udržení normálního zra-
ku a selen a měď, které přispívají k ochraně buněk před oxidačním
poškozením.
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Nenechte se dále týrat menopauzou a vyzkoušejte
Elli MenoOsteo FORTE nabízející komplex důleži-
tých látek pro ženy v menopauze i po ní. Díky extraktu
z jetele lučního pomáhá udržovat klidný a pohodlný

přechod. Extrakt ze šištic chmele otáčivého zase na-
pomáhá ženám vyrovnat se s návaly horka, pocením,

neklidem či podrážděností. Doplněk stravy obsa-
huje také vitaminy D3 a K2 a vápník, který je po-
třebný pro zdraví kostí.

Už žádné trápení, starosti ani
vnitřní neklid! Nastal čas přemoci
psychickou nepohodu i občasné
poruchy nálady, naladit se
do pozitivna a opět se naplno
radovat ze života! Poznejte
recept, jak povznést
svou náladu do plusu
s jedinečným přípravkem.

Trápí vás otoky a pocit těžkých dolních končetin? Máte dojem, že nosíte
na nohou konve a vaše lýtka hyzdí křečové žíly? Skoncujte s problémy
konopím!

Jsou vaše oči stále častěji unavené od televize,
monitoru počítače či ostrého slunce? Pak je vhodné
začít doplňovat potřebné látky, které jsou důležité
pro jejich správnou funkci.

Sužuje vás podrážděnost, nervozita, nekonečné pocení či návaly horka?
V kombinaci s nárůstem hmotnosti a ztrátou chuti na sex se mohou
časem dostavit dokonce i stavy úzkosti. Všechny tyto příznaky má
na svědomí menopauza. Rozlučte se s ní jednou provždy!

Nohy jako konve?
Skoncujte s otoky konopím!

Konec unaveným očím!

ELLIxír na menopauzu

ELLIxír pro pohodové dny v doběmenopauzy.

Žádejte originál.

DÁREK PROVÁS: 30 tobolek navíc
+OCUTEIN® SENSIGEL zdarma

Pro �ivot v pohodě
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Tálibán se
prohlásil za vítěze
války proti zahra-
ničním silám
v Afghánistánu.

„Blahopřejeme Afghánistá-
nu. Toto vítězství patří nám
všem,“ uvedl včera na kábul-
ském letišti mluvčí Tálibánu
Zabiulláh Mudžáhid.
Z Afghánistánu v noci na

úterý odletěli po bezmála dva-
ceti letech poslední američtí
vojáci.
Od včerejška Tálibán plně

kontroluje i „ztichlé“meziná-
rodní letiště v hlavnímměstě
Kábulu. Vozidla s bojovníky
Tálibánu se projížděla po ran-
veji v severní, vojenské části
letiště Hamída Karzaie, pěšky
se zde prošli také někteří vůd-
ci hnutí. Po zuby ozbrojení tá-
libánci už před včerejším
úsvitem kontrolovali také
hangáry.
Armáda USA před svým od-

chodem z Afghánistánu vyřa-

dila na kábulském letišti
z provozu letadla, obrněné
vozy a systém raketové obra-
ny. „Tato letadla už nikdy ne-
budou létat,“ řekl generál
Kenneth McKenzie.
Válka v Afghánistánu stála

americkou vládu více než dva

biliony dolarů, 43,3 bilionu
korun. Podle odhadů agentu-
ry AP další dva biliony dolarů
poputují na péči o válečné ve-
terány.
V Afghánistánu přišlo o ži-

vot nejméně 2465 americ-
kých vojáků. ČTK

Řím přitvrzuje
Itálie ode dneška zpřísňu-
je protiepidemická pravi-
dla a bude vyžadovat covi-
dové certifikáty od všech
cestujících v dálkové ve-
řejné dopravě. Doklad
o očkování, prodělání ko-
ronaviru či čerstvém nega-
tivním testu budou muset
předkládat pasažéři ve

vnitrostátní letecké dopra-
vě, v dálkových železnič-
ních a autobusových spo-
jích i na trajektech.

Další zpřísnění
Kvůli šíření koronavirové
infekce budou od příštího
týdne už ve 23 ze 79 slo-
venských okresů platit
přísnější omezení. V sou-

časnosti je v tomto reži-
mu zařazeno 14 okresů.

Vydán nebude
Švýcarsko odmítlo vydat
Moskvě ruského podnika-
tele Vladislava Kljušina,
který ve Spojených stá-
tech čelí obvinění z účasti
na takzvaném insider tra-
dingu, tedy zneužití dů-

věrných informací v ob-
chodním styku.

Berlín motivuje
neočkované
Na večírku, na parkoviš-
tích před obchodními
domy nebo třeba ve vlaku
městské železnice S-Bahn
nabízí Berlín očkování

proti nemoci covid-19. Ně-
mecká metropole se tak
ještě před nástupem pod-
zimu snaží co nejvíce zvý-
šit proočkovanost svých
obyvatel (zhruba 3,6 milio-
nu). Prozatím je plně oč-
kováno 60,1 procenta po-
pulace. Na Berlíňany se
proto v posledních dnech
písemně obrací i starosta
města Michael Müller. ČTK

Barry Gibb slaví 75 let
Co by byla slavná Horečka sobotní noci z roku 1977 bez
songů kapely Bee Gees? How deep is your love, More
than a woman, Night fever, to je krátký výčet hitů, které
spolu se svými mladšími bratry-dvojčaty Mauricem
a Robinem vyzpíval dnešní oslavenec Barry Gibb. Tři
bratři měli ještě čtvrtého, o deset let mladšího sourozen-
ce, předčasně zesnulého Andyho. Gibbové, z nichž žije již
jen Barry, jsou rodáky z britského ostrůvku Man. Obývá
jej necelých 90 tisíc obyvatel, jedním z nich je i slavný
silniční cyklista Mark Cavendish. HAL

Dvě dekády, které
spolykaly biliony

Válka v Afghánistánu se rozho-
řela v říjnu 2001, kdy USA
a Británie zahájily operaci
Trvalá svoboda. Šlo o reakci
na zářijové útoky na New York
aWashington spáchané organi-
zací al-Káida, která měla zá-
kladnu v Afghánistánu. Vláda
radikálního hnutí Tálibánu byla
svržena v listopadu 2001. Vyčer-
pávající válka, jež před pár dny
skončila, dala vzpomenout na
další americké intervence.

● Osm let a devět měsíců, tak
dlouho trvala válka v Iráku.
V březnu 2003 začala americ-
ko-britská operace Irácká svo-
boda, která vedla ke svržení
režimu autoritářského prezi-
denta Saddáma Husajna. Inter-

vence v Iráku skončila 15. pro-
since 2011 odchodem posled-
ních amerických vojáků ze
země. V Iráku zahynulo
4487 amerických vojáků.

● Takzvaný tonkinský incident
v srpnu 1964 zahájil válku ve
Vietnamu, ve které se angažo-
valo až na půl milionu americ-
kých vojáků. V roce 1973 po-
depsali zástupci USA, severo-
vietnamští a proameričtí jiho-
vietnamští politici v Paříži do-
hodu o ukončení války a poté
došlo k sjednocení Vietnamu.
Poslední americké bojové jed-
notky opustily Vietnam kon-
cem března 1973. Válka skon-
čila v roce 1975. Ve Vietnamu
padlo 58 220 Američanů.

Bratislava včera z důvodu ex-
pirace dovezených dávek vak-
cíny Sputnik V skončila s oč-
kováním tohoto ruského pre-
parátu, jenž je omezen pro
zájemce ve věku 18 až 60 let.

Slovensko na začátku břez-
na dovezlo 200 tisíc dávek
Sputniku V. Další zásilky
země nepřevzala, byť smlou-
va původně počítala s dodá-
ním až dvou milionů dávek.
Z první zásilky pak Sloven-

sko podle dřívějšího oznáme-
ní ministerstva zdravotnictví
prodalo Rusku zpět až 160 ti-
síc dávek.
Na Slovensku dovoz Sputni-

ku V, který dosud nebyl

schválen Evropskou agentu-
rou pro léčivé přípravky
(EMA), prosazoval zejména
expremiér Igor Matovič.
Nynější slovenský ministr

zdravotnictví Vladimír Len-
gvarský je zastáncem očková-
ní vakcínami, které byly
registrovány na základě dopo-
ručení EMA.
Na Slovensku mají ukonče-

né očkování dosud dvě pěti-
ny obyvatel, průměr za celou
EU činí zhruba 57 procent.
Zvýšit zájem obyvatel Sloven-
ska o očkování zatím nepo-
mohla ani loterie o finanční
ceny, již prosadil Matovič už
jako ministr financí. ČTK

inzerce

Krátce

Před Afghánistánem byl Irák a Vietnam

Sputnik. Na Slovensku
definitivně skončil
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Bavlněné nákupní
tašky se staly
ekologickým
symbolem.

„V New Yorku je nyní trendy
nosit bavlněné tašky z míst-
ních lahůdkářství, obchodů
nebo oblíbených steakových
restaurací,“ uvedla pro List
New York Times designérka
Rachel Comeyová. Jde ale
o krok správným ekologic-
kým směrem? Ne tak docela,
podotýkají New York Times.
Ukazuje se totiž, že dobře
myšlené přijetí bavlněných
tašek ve skutečnosti vytvoři-
lo nový problém.
Reportéři listu vypočetli,

že biobavlněnou tašku by
bylo potřeba použít 20tisíc-
krát, aby vynahradila celkový
dopad na svou výrobu. Jinými
slovy, tašku by bylo nezbytné
používat 54 let. Noviny se při

svých kalkulacích odvolávají
na studii dánského minister-
stva životního prostředí.
„Bavlna je nesmírně nároč-

ná na spotřebu vody,“ vysvět-
luje Travis Wagner, profesor
ekologie Univerzity v Maine.
A dodává, že výroba bavlny je
také spojená s nucenou prací
v ujgurské provincii oblasti
Sin-ťiang. Ta produkuje
20 procent světové bavlny
a dodává ji většině světových
západních značek.
Jsou tu i další zádrhely. Jen

zhruba 15 procent ze 30 mi-

lionů tun bavlny, které se kaž-
doročně vyrobí, najde cestu
do textilního odpadu.
Navíc i v případě, že taška

skončí v zařízení zpracováva-
jícím textilní odpad, ve větši-
ně případů je k natištění loga
použitá látka na bázi PVC –
a ta není recyklovatelná. „Je
extrémně náročné tato loga
chemicky rozpustit,“ řekl
Christopher Stanev, spolu-
zakladatel firmy Evrnu v Se-
attlu, která se specializuje na
recyklování textilu. Nemluvě
o tom, že pak vyvstává otáz-
ka, jestli přeměnit staré
oděvy na nové, což spotřebu-
je skoro stejně energie jako
výroba zbrusu nových.
„Dilema bavlněných ná-

kupních tašek je opravdu
dobrým příkladem toho,
když se lidé snaží dělat pozi-
tivní rozhodnutí a volby, aniž
by chápali celkový obraz,“
uzavřela Laura Balmondová,
manažerka kampaně Nechte
módu kolovat. HAL a ČTK

dnes
2015

JEN SILNÍ PŘEŽIJÍ
inzerce

Taška z bavlny ČTK

Všechno nejlepší, Paulo
Kocháte se pandou Meng Huan, kterou v berlínské zoo
zásadně oslovují jménem Paula. Včerejší oslava druhých
narozenin roztomilé samičky měla jedinou kaňku. Paulin
bratr Meng Siang, přezdívaný Piet, se odmítl oslavy zú-
častnit. Podle ošetřovatelů žárlil na svou mladší sestru. AP

Přírodu nešetří
a také ničí životy
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Batolata rozjíždějí
velké spiknutí.
Pokračování oblíbe-
ného animáku do
kin vstoupí zítra.

Pamatujete si na přechytralé
mimino v obleku a jeho star-
šího bráchu Tima? S komedií
Mimi šéf před pár lety „zbou-
rali“ kina a teď se pustí do dal-
ší akce. Oba bráchové sice
v mezidobí trochu dospěli,
ale do obleku se nasoukala
Timova dcera Tina, která je,
batolecímu věku navzdory,
fakt ostrá holka.
Když se na konci Mimi šéfa

bráchové Tim a Ted konečně
skamarádili, zdálo se, že jim
to vydrží napořád. V pokračo-
vání s podtitulem Rodinný
podnik jsou oba dospělí a to-
tálně odcizení. Zatímco Ted
je ponořený v byznysu a vydě-
lává bambiliony, Tim je spo-
kojený otec dvou holek, nada-
né teenagerky Tabithy a roz-
tomilého batolete Tiny.
Tabitha, která chodí do ško-

ly pro nadané děti, má za nej-
větší vzor strejdu Teda, což
jejího otce trochu rozčiluje,
protože s bráchou fakt vůbec
nevychází. To ovšem ještě ne-
tuší, jaké nečekané společné
stmelovací dobrodružství je
čeká.

Za všechnomůže Tina, kte-
rá je ve skutečnosti tajnou
agentkou organizace Baby
Corp amá za úkol odhalit vel-
ké spiknutí spojené se sestři-
nou školou a jejím podivným
ředitelem. A i když je Tina
hodně šikovná, ví, že bez po-
moci se neobejde.
Po ruce má tatínka, strejdu

a sci-fi vychytávku, která umí
dočasně z dospělého udělat
malé dítě. A tak se chlapi pro-
mění v chlapce a vydají se do
akce, při které k sobě znovu
najdou cestu, a kromě toho,
jen takmimochodem, zachrá-
ní svět, tak jak homáme rádi.
Podle scenáristy Michaela

McCullerse zůstává srdcem

příběhu komplikovaný vztah
dvou bratrů. „Je to zábavný
a místy praštěný film, který
vás ale zasáhne i emocionál-
ně. Sourozenci si často prová-
dějí spoustu ošklivých věcí,
které nutně vedou ke konflik-
tům a situacím plných situač-
ního humoru, ale nakonec
stejně dojdou k tomu, že si
ubližují z lásky,“ říká k příbě-
hu scenárista snímku McCul-
lers.
Rodinný podnik podobně

zpracovává i neméně kompli-
kovaný vztah mezi otci a do-
spívajícími dcerami, o to pi-
kantnější, že táta bude na
chvíli mladší než jeho puber-
tální dítě. MET

Mimi šéf je opět na scéně. CINEMART

ORDINACE
V RŮ�OVÉ
ZAHRADĚ 2
od 2. září

VOYO.CZ

Nabité Divadlo
Přes 60 představení a do-
provodných akcí nabídne
letošní ročník Mezinárod-
ního festivalu Divadlo,
který proběhne od 15. do
23. září v Plzni. Přijedou
soubory z Belgie, Francie,
Itálie, Litvy, Polska, Slo-
venska a Česka. Více na
www.festivaldivadlo.cz.

Zpěvomat putuje
Akce Zpěvomat, při níž
skupiny zpěváků pod ve-
dením lektorů zpívají na
přání v ulicích a na ná-
městích Prahy, se odehra-
je v pondělí 13. září.
Osmý ročník ale zavítá
i do jiných měst. Už
8. září do Tábora nebo
25. září do Nymburka. MET

Cyrano bude také rapovat
Diváky Švandova divadla potěší 18. září premiéra Cyrana
z Bergeracu. „Adaptace opouští alexandrin a k současné-
mu divákovi promlouvá vášnivou poezií dnešní doby, kte-
rá si nebere servítky a přechází od rapu přes volný verš
až k jazykovému minimalismu. Ester Žantovskou přelože-
ný text se tak nese v takřka beatboxovém rytmu,“ říká
dramaturg David Košťák. Cyrana ztvární Luboš Veselý,
Roxanu Natálie Řehořová (oba na snímku). MET

inzerce

Mimi šéf zapojí
do akce rodinu

Krátce

ALENA HRBKOVÁ
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Konečněmám
partnera, který
neodmlouvá

a neskáče do řeči.
PETR KLIMECKÝ

Facebook

3 – BIČ, IVA

4 – CENA,
CHRUP, UČNI

5 – EFEKT,
ERBEN, ESTER,
KONTA

6 – BĚLOBA,
LIDOOP, STOLEK,
ZNALEC

7 – PŘESKOK

10 – NÁMĚSTÍČKO,
ROMANTIČKA

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

1 2 3 4 5

Počasí

DNES ZÍTRA PÁTEK
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 Na krok od nebe
16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Dobrodružství kriminalis-

tiky (12/26)
21.00 Domina
22.45 Hercule Poirot
23.40 Komici na jedničku
00.30 Kolo plné hvězd
01.25 AZ-kvíz
01.50 Banánové rybičky
02.20 Dobré ráno
04.50 Kluci v akci
05.20 Etiketa
05.30 Události v regionech

16.10 Eiffelovy megastavby
17.05 Kopyto
18.35 Pařížský okruh
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Černý tulipán
22.00 Leon
23.50 Letecké katastrofy
00.35 Hra špionů: Příběhy

studené války (1/3)
01.30 Namoll
02.10 Byla svaďba, byla
02.35 Peníze pro dobro
03.00 Brno je město bolesti
03.15 Křesťanský magazín
03.40 Věříte médiím?
04.10 Před půlnocí
04.35 Historie.cs

15.55 Můj přítel Monk VI (8)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Na lovu
18.25 Ulice (4098)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 MasterChef Česko V
21.40 Výměnamanželek XI
22.55 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans V (5)
23.50 Můj přítel Monk VI (7)
00.50 Můj přítel Monk VI (8)
01.40 Odložené případy IV (5)
02.25 Krok za krokem IV (5)
03.05 Na lovu
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1022)
04.45 Novashopping

15.50 Prostřeno!
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 1. MISE (2)

Příliš úspěšná praxe. Seriál (ČR)
21.35 Show Jana Krause
22.40 Show Jana Krause
23.55 Ano, šéfe!
01.00 Policie v akci
02.00 Komisař Rex V (13)

Děti na útěku. Krimiseriál
(N/Rak., 2000)

03.05 Jake a Tlusťoch (13)
Když jsi odešel. Krimiseriál
(USA, 1987-1992)

04.05 Policie Hamburk VII (14)

06.00 Ranní fresh
08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Smartmania
14.35 Óčko trendy
15.00 Tmax street party
16.00 Óčko hity
18.00 #Naóčkujsehudbou
18.15 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
21.45 Užít Česko
22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt
1.00 Just one night
1.30 Óčko hity

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: 7,2 °C (1998) 30,5 °C (1781) Bio:

SOBOTA

16/20 °C 18/22 °C 19/23 °C 20/24 °C

Sudoku
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Alena Ája Kdolská
Předělala bych
osnovy a chodila

bych až na devátou.
BARVA

Řešení sudoku

V KARAVANU
Vy, kdo máte rádi francouzské filmové veselohry ze 70. let,
vězte, že jsem jednu nedávno zažil na vlastní kůži. Před můj
dům v Rennes přijela kamarádka Katia ve stařičkém karava-
nu Renault T 1200 a společně jsme vyrazili do pohoří Monts
d’Arrée.
U horské samoty, kde jsem objednal nocleh jen pro sebe,
zastavila Katia těsně před vjezdem do dvora. Na otázku, zda
smí zaparkovat uvnitř, čtyřicátnice karibského vzhledu,
která vyšla z domovních dveří, odpověděla ne; to by mohl
říct každý, že přespí v karavanu, a večer se tajně přesunout
do ubytovny!
Při otáčení uvízla Katia napříč přes úzkou příjezdovou cestu,
s předními koly zabořenými v podmáčené louce. A větve okol-

ního stromořadí se nata-
hovaly k zadní stěně její-
ho vozu.
Z domu vyšel drobný se-
dmdesátník, konstatoval,
že se karavan nemůže po-
hnout dopředu ani doza-
du, někam zmizel a po
chvíli se vrátil s motoro-

vou pilou. „Někdo by řekl, že tu nesmím kácet, všecky ty stro-
my ale patří mně!“ zachechtal se a nahodil motor.
„On je sice starej, ale má pořád páru!“ mrkla na nás čtyřicátni-
ce.
Mužík porazil jeden kmen a uřezal větve vedlejšího stromu,
čímž Katie umožnil otočit se. Muž se ženou zmizeli v domě
a Katia odjela hledat parkování jinam. Po pár minutách mi
zadrnčel mobil. Rozčilený kamarádčin hlas v přístroji mi
sdělil, že při couvání o kousek dál urvala zadní nárazník
a světlo. Katia se i s karavanem vrátila domů na korbě nákla-
ďáku, který vyslala pojišťovna, a já začal sólo dovolenou
v Monts d’Arrée. www.martindanes.com

Petra Desenská
Uvítala bych

prvky
montessori.

Vargová Lenka
Určitě bych

omezovala bezduché
biflování.

Co byste změnili na českém školství?

Anketa

Nebezpečný,
smutný hřbitov
Ruku na srdce, Pražané,
jak pečujete o památku
svých předků? Zapalování
svíček zemřelým známým
osobnostem se stalo vše-
obecnou módou, ale upra-
vit hrob svých příbuzných
viditelně opomíjí mnoho
z nás. I to přece patří ke
kulturnosti národa! Chci
si také postesknout na po-
měry na Vršovickém hřbi-
tově, kde si cestou k hro-
bu málem třikrát rozbije-
te nos, protože zakopnete
o nesčetné nerovnosti ces-
ty hned za hlavní branou.
Bezpečnost návštěvníků
by zde měla být nadřaze-
na nad ohled ke vzrost-
lým stromům, jejichž
kořeny zřejmě tyto nerov-
nosti způsobují. Keře
mezi hroby a vysoké stro-
my dlouho nikdo neupra-
voval. Zvláštní architekto-
nické řešení urnových
hájků už dávno zcela za-
niklo, cesty jsou neudržo-
vané, o blátě po dešti ani
nepíši. Přibyly jen obrov-
ské kontejnery na odpad,
hyzdící vzhled okolí.

HANA KRAUZOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

„Na fotce odbavuje souprava zrychlovačů na lince 17 zastávku
Karlovy lázně,“ uvádí@prague_trams_photographer. Děkujeme
i za tagy #t3 #t3sucs #7144 #zrychlovac #linka15 #retrolinka
#vozovnahloubetin #muzeummhd #legendaryt3 #tramvaje
#tramvajepraha #tramvajevpraze #praguetrams #metrotag.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

MARTIN
DANEŠ
BRETAŇSKÝ SAVEC

Citát

Mužík porazil
jeden kmen
a uřezal větve
vedlejšího stromu.
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Sportovci prožili
svůj svátek nedáv-
no v Tokiu, kde je
teď vystřídali hendi-
kepovaní borci. Zá-
stupci řemesel teď
míří na klání do ra-
kouského Grazu.

„Spíš seženete za hodinu de-
set právníků než přes víkend
na rychlé vymalování jedno-
ho malíře,“ říká s úsměvem
Pavel Žatečka, zástupce Ce-
chu malířů, lakýrníků a tape-
tářů České republiky. Jeho
svěřenec bude v Rakousku na
konci září jedním ze čtyř čes-
kých reprezentantů, kteří po-
měří své síly s mladými
fachmany ze 26 evropských
zemí na soutěži Euroskills.
Čtyřdenní poměřování sil
v téměř čtyřiceti odborných

disciplínách je pro mladé ře-
meslníky stejně významné
jako pro sportovce olympij-
ské hry.
„Profesní mistrovství při-

tom nebude zdaleka stačit.
Neméně důležitým faktorem
úspěchu bude jejich psychic-
ká odolnost, fyzická připrave-
nost i znalost anglického jazy-

ka. V uplynulých měsících
proto všichni absolvovali pří-
pravu pod vedením svých
odborných garantů,“ prozra-
zuje viceprezident Hospodář-
ské komory a prezident Ce-
chu obkladačů Roman Pom-
mer, který zároveň českou
výpravu za Hospodářskou ko-
moru do Rakouska povede.

Vedle malíře a lakýrníka
Davida Ryšavého jede do
Grazu mechanik chladicích
zařízení Patrik Procházka, ob-
kladač David Voráček a me-
chanik těžkých náklaďáků To-
máš Eichler. „Trénoval jsem
na motorech Scania, u znač-
ky pracuji v Grazu, ale budou
Mercedesy, takže už jsem si
domluvil trénink i na nich,“
potvrzuje náplň na několik
týdnů před soutěží Eichler.
Český tým se Euroskills zú-

častnil naposledy v roce 2008
v Nizozemsku. Bronz si od-
tud tehdy přivezly naše mód-
ní návrhářky, jejich pokračo-
vatelé věří, že poskočí i výše.
„My zase věříme, že účast
a možná také úspěch posílí
prestiž řemeslníků jako pro-
fesní skupiny. Občas se na ně
totiž někteří lidé stále dívají
svrchu. Ale jen do chvíle, než
jim doma praskne vodovod
nebo vyhoří elektřina,“ dou-
fá šéf české výpravy Roman
Pommer. PAVEL HRABICA

Soutěžící i s trenéry se chystají na soutěž do Grazu. HK

Jistota výdělku i práce. Prodej zboží
a služebmimo kamenné prodejny bě-
hem loňska i letoška kvůli pandemii
posílil a vzkvétal. I to je důvod, proč
se provozovatelé elektronických ob-
chodů možných epidemiologických
komplikací na podzim nebojí. Téměř
padesát procent z nich se na další po-
tenciální lockdown nijak speciálně
nepřipravuje. Vyplývá to z interního
průzkumu společnosti Shoptet, který
proběhl na přelomu července a srpna
letošního roku.

Z průzkumu vyplynulo, že jen
23 procent respondentů si ze strachu
z možných podzimních omezení vy-
tváří finanční rezervu. Ti, kteří se
nějak připravují, k tomu nejčastěji vy-
užívají aktivity jako propagace či čas-
tější komunikace se zákazníky. Uved-
lo to celkem 28 procent dotázaných.
„Lidé se totiž naučili nakupovat přes
internet, e-shopaři věří, že pokud zno-
vu dojde k restrikcím, jejich byznys
to nijak negativně neovlivní,“ vysvět-
luje Samuel Huba ze Shoptetu. PH

Řemeslníci míří na svou
olympiádu. Po 12 letech

E-shopy. Vždy připraveny

Na chmelnicích jsou opět „starci“
Povinné brigádničení vysokoškoláků a středoškoláků při sklizni chmele
už dávno skončilo. Možnost přivydělat si ale mají brigádníci všech škol
i profesí i na přelomu letošního srpna a září i nadále. I když se rozlohy
chmelnic od roku 1989 smrskly asi na polovinu (z 10 500 hektarů na
přibližně pět tisíc hektarů) a kultovní muzikál Starci na chmelu se už na
návsích během sklizně nepromítá, bez brigádníků se současní pěstitelé
zeleného zlata neobejdou. ČTK

Krátce

Podporujte
domácí
Možné úlevy pro uvažo-
vanou výrobu autobate-
rií pro elektroauta, která
by mohla vyrůst v Čes-
ku, se nelíbí českým
nábytkářům. Jejich asoci-
ace vyzvala ministra prů-
myslu a obchodu, aby
stranil spíše domácím,
i drobným, výrobcům.
„Tato velká výrobna
nebo výrobny by mohly
od státu získat pobídku
až do výše jedné pětiny
nákladů. Takový přístup
je extrémně nefér,“ argu-
mentuje Asociace čes-
kých nábytkářů. Investi-
ce do výstavby gigafacto-
ry má v první fázi činit
minimálně 52 miliard
korun a předpokládá se
vznik minimálně 2300
pracovních míst. Memo-
randum o podpoře bate-
riové továrny podepsal
už koncem července mi-
nistr průmyslu a obcho-
du Karel Havlíček s gene-
rálním ředitelem energe-
tické společnosti ČEZ
Danielem Benešem. PH

Další potřebné informace týkající se pracovní
nabídky a vyřízení potřebných dokumentů
najdete na našich webových stránkách:
https://www.dehoga-sachsen.de/.../
pracovni-mista-v-nemecku

V případě zájmu se na nás neváhejte
obrátit na tel. čísle: 0049 351 4289510
nebo na e-mail:
gastrojobs@dehoga-sachsen.de

DEHOGA Hotel-und Gaststättenverband
Sachsen e.V., Tharandter Str. 5
01159 Dresden

Práce v gastronomii v Německu
Spolek DEHOGA nabízí
nové pracovní pozice v oblasti gastronomie a hotelnictví

pro občany ČR, např: číšník, kuchař, uklízečka v podnicích jako např.
Hotel und Gasthof Flößerstube či Elbflorenz Café & Restaurant

● nástupní plat od 2000 €
(následně dle platového tarifu)

● žádoucí potřebné vzdělání či 2-3 roky
zkušeností v oboru výhodou

● znalost německého jazyka nejlépe B1,
není nutný certifikát

● rádi Vám poskytneme ubytování v místě
či poblíž Vašeho budoucího pracoviště nebo
možnost pendlovat mezi ČR a Saskem

inzerce
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Se sluchátky Niceboy HIVE
Pins se nemusíte bát, že by
vám vypadával zvuk při pře-
hrávání hudby nebo že by se
přerušoval telefonní hovor –
s Bluetooth 5.0 máte kvalitní
přenos zaručený.
Ovládání hudby nebo přijí-

mání hovorů je pohodlné, je-
likož ho ovládáte prostými
dotyky přímo na sluchát-
kách. Ta vydrží klidně i pobyt

v dešti a se třemi velikostmi
nástavců padnou do každého
ucha.
Přestože se sluchátka HIVE

Pins vejdou do dlaně, o kvali-
tu zvuku se nemusíte bát –
mají silný a čistý zvuk, vy-
cházející z technologie
MaxxBass a měničů o velikos-
ti 13 mm.
Nechcete uprostřed běhu

zastavovat a lovit v kapse tele-

fon jen proto, abyste přijali
hovor? Se sluchátky HIVE
Pins se jich stačí dotknout
a telefonování může začít.
S certifikací IPX4 sluchátka
navíc odolávají dešti a také
potu.
Sluchátka vydrží hrát až

čtyři hodiny, ale když se roz-
hodnete vzít si s sebou nabité
pouzdro,máte k dispozici cel-
kem osmnáct hodin přehrá-

vání audio obsahu. Jejich na-
bíjení je pak rychlé a pohodl-
né díky kabelu s USB-C konek-
torem.
Pohodlný poslech při kaž-

dé aktivitě a rovněž za každé-
ho počasí? To jsou sluchátka
Niceboy HIVE Pins. Nevá-
hejte a pořiďte si svá nová
sluchátka v internetovém ob-
chodu Mironet za skvělých
768 korun.

Skvělá hudba a Niceboy. Výborné spojení

Nová generace oblíbených
chytrých hodinek Samsung
Galaxy Watch je konečně
tady. Chytré hodinky Galaxy
Watch 4 se vyznačují jedno-
duchým designem s efekt-
ním kovovým orámováním
Armor Aluminium. Nabízí
špičkový vzhled a funkčnost
pro vaše tréninky a každoden-
ní úkoly. Jako první inteli-
gentní hodinky od společnos-
ti Samsung, které mají ope-
rační systém Wear OS, Gala-
xy Watch 4 nabízí instantní
přístup k vašim oblíbeným

aplikacímpřímo na vašem zá-
pěstí. Získáte bohatý výběr
aplikací, od hudby až po ja-
koukoli aplikaci z rozsáhlé
knihovny zdraví a fitness.

Zvolte si z výběru pásků,
včetně koženého řemínku
Hybrid Leather či sportovní-
ho. Dopřejte svému zápěstí vy-
soce kvalitní materiály, kom-
fort a povrch odolný potu.
Sledujte pokroky na vaší fit-
ness cestě pomocí prvních
inteligentních hodinek Sam-
sung, které umí změřit slože-
ní těla. Zjistěte procento těles-

ného tuku, kosterního sval-
stva či obsah vody v těle. Sen-
zor Samsung BioActive spolu
s nejrychlejším čipem Sam-
sungu přinášejí dosud největ-
ší inovaci Galaxy Watch. Pro-
měňte každý krok s rodinou
a přáteli na zábavu s chytrými
hodinkami Galaxy Watch 4.
Měřte své kroky a soupeřte
s kamarády ve skvělých soutě-
žích v reálném čase.
Nové chytré hodinky Sam-

sung Galaxy Watch 4 zakou-
píte v internetovém obchodu
Mironet od 6490 korun.Nová generace

Niceboy HIVE Pins 2x MIRONET

Přichází. Očekávaný hráč



www.metro.cz SPORT středa 1. září 2021 15

Tenistka Barbora Krejčíková
zvládla premiéru v dvouhře
na grandslamovém US Open,
když porazila v 1. kole austral-
skou kvalifikantkuAstru Shar-
maovou 6:0 a 6:4. Uspěla iMar-
kéta Vondroušová, která si po-
radila s Elenou-Gabrielou Ru-
seovou z Rumunska 7.5 a 6:0.
Tereza Martincová prohrála
s Běloruskou Viktorií Azaren-
kovou 4:6 a 0:6. Marie Bouzko-
vá nestačila na Japonku Nao-
mi Ósakaovou 4:6 a 1:6. ČTK

Tenis. Postupy
dvou Češek,
další dvě padly

Největší šanci stát
se vrcholovým
sportovcemmají
Američané.

Jen necelé dvě procenta z čes-
kých fotbalistů (1,84) jsou
profesionálové. V hokeji je
šance být na vrcholu zhruba
třikrát vyšší (5,69 procenta).
Vychází to z průzkumu Pro-
fessional Athlete Index, který
mapoval osm různých sportů
v téměř stovce zemí světa.
Zatímco v ledním hokeji

jsou Češi těsně před Spojený-
mi státy, v pěti z osmi sportů
Američané procentuálně vy-
cházejí nejlépe. Jde o basket-
bal, tenis, MMA, golf a atleti-
ku. V mnoha případech jde

o více než pětinové zastoupe-
ní profesionálů, v případě
MMA je to téměř 39 procent.
Co se týče hokeje, suverén-

ním vítězem je Rusko (přes
17 procent), ve fotbale je prv-
ní Brazílie (přes pět procent)
a v cyklistice Itálie (přes de-
vět procent sportovců).
Zmíněný index zohledňo-

val také pravděpodobnost
být vrcholovým sportovcem
v dané zemi ve sledovaných
odvětvích. Zde se zohledňo-
val počet vrcholových spor-
tovců každé země a počet lidí
narozených za období 12 let,
což je průměrná délka profe-
sionální kariéry. Například
abyste byli fotbalistou v čes-
ké profi soutěži, musíte být
lepší než 1275 dalších fotba-
listů, kteří teoreticky pomýš-
lejí na to samé. PAVEL URBAN

Nausch Sluková vynechá příští sezonu
Plážová volejbalistka Markéta Nausch Sluková (na snímku vpravo) vynechá příští sezonu,
ale nevyloučila návrat před olympijskými hrami 2024 v Paříži. Přála by si tečku za úspěš-
nou kariérou, o kterou ji na olympijských hrách v Tokiu připravil koronavirus. Na mistrov-
ství ČR, které se uskuteční od pátku do neděle v Praze, s Barborou Hermannovou (vlevo)
startovat nebudou. Nausch Sluková stále není v optimální formě a Hermannová tento-
krát nebude hledat náhradní parťačku poté, co se třemi různými hráčkami absolvovala
tři poslední turnaje včetně mistrovství Evropy. Třiatřicetiletá Nausch Sluková chce s man-
želem a trenérem Simonem (na titulní straně) založit rodinu. „Ale i kdyby nebyl čas na
rodinu, vím, že bych si po této olympiádě dala rok, kdy bych se chtěla věnovat osobnímu
životu, odpočinout si. Ten tým to takhle nastavený měl, že po Tokiu přijde sezona, která
bude pro každou z nás jiná,“ řekla Nausch Sluková na tiskové konferenci. ČTK

Kozel poprvé
Nový trenér Slovanu Libe-
rec Luboš Kozel (na sním-
ku) vedl včera v dešti po-
prvé trénink severočes-
kých fotbalistů. Ti jsou
v lize poslední s jediným
bodem. „Jsem zastáncem
kombinačního fotbalu s vý-
stavbou postupného úto-
ku, ale jsem si vědom
toho, jak Liberec hrál.
Když chcete něco přebudo-
vat o 180 stupňů, nemusí
to přinést úspěch. Potřebu-
jeme hlavně dělat body.
Změny přijdou, všimnete si
jich. Ale musíme se odrazit
od věcí, aby mužstvo bylo
úspěšné,“ řekl Kozel. ČTK

Cestování - nabídka

Čísla dne

2023
Čeští basketbalisté v kvalifika-
ci o účast na MS 2023 narazí
ve skupině F na Litvu, Bosnu
a Hercegovinu a Bulharsko.
Šampionát budou hostit In-
donésie, Japonsko a Filipíny.

81
V tolika letech zemřel posled-
ní český mužský mistr světa
ve sportovní gymnastice Pře-
mysl Krbec, zlatý v přeskoku
z roku 1962 z Prahy. Tehdy se
podílel i na bronzu družstva.

Podepsáno
Portugalský fotbalista Cris-
tiano Ronaldo (na snímku)
po návratu do Mancheste-
ru United podepsal s klu-
bem dvouletou smlouvu.
Ronaldo na Old Trafford
přišel z Juventusu, který
včera oznámil, že za pře-
stup pětinásobného vítěze
Zlatého míče od United
inkasuje 15 milionů eur
(383 milionů korun). Dal-
ších osm milionů eur může
obdržet v bonusech. Peníze
od United dostane Juven-
tus ve splátkách rozlože-
ných do pěti let. MANUTD.COM

„SLOVENSKÉ LÁZNĚBUSEM“
TRENČIANSKÉTEPLICE -HOTEL SLOVAKIA
Termín: 25.9. –02.10. Cena: 11290Kč/os
Zahrnuje: 6x ubytování v hotelu Slovakia, 6x plnou penzi
formou švédských stolů, dopravu, 18 procedur, vstupní

lékařskou prohlídku, delegáta, pojištění CK proti úpadku
Nástupní místa: Kladno, Praha, Příbram, Sedlčany,Tábor,

Pelhřimov, Humpolec, Brno

KONTAKT: CK A.Ša s.r.o. Příbram,
tel. 318 63 99 99 a 603 864 519

po-pá 9.00 – 17.00 hod., www.ckasa.cz

Pocta pro Klímu
Nejlepším českým házen-
kářem uplynulé sezony je
poprvé Matěj Klíma. Dvaa-
dvacetiletá spojka, jež
před novým ročníkem za-
mířila z Dukly do němec-
kého Lübecku-Schwartau,
sesadila z první příčky
brankáře Martina Galiu.

Stejné platy Irek
Irské fotbalistky budou
dostávat za účast v repre-
zentačních zápasech stej-

né finanční odměny jako
muži. Hráčům se prémie
sníží o nespecifikovanou
částku, z které budou do-
rovnány odměny žen.

Další dvě medaile
Česká výprava na paralym-
pijských hrách v Tokiu
má jisté další dvě medaile.
Zasloužil se o to Adam Peš-
ka, když postoupil do finá-
le turnaje v boccii, a stol-
ní tenisté Jiří Suchánek
s Petrem Svatošem. Ti bu-
dou mít nejhůř bronz. ČTK

Krátce

Profesionál.
V hokeji je
to snadnější

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1




